
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2019-06-11 16:43:13

România cere Comisiei Europene consultanta pentru reducerea impactul pretului

mare al certificatelor de emisii

România a solicitat Comisiei Europene clarificari cu privire la motivul pentru care pretul certificatelor de

emisii a crescut atât de mult anul trecut si, totodata, a cerut consultanta cu privire la masurile care trebuie

luate pentru a reduce efectele negative, a declarat, marti, ministrul Energiei, Anton Anton, într-o conferinta

de profil. 

"Am înaintat Comisiei Europene o cerere de discutie pentru clarificarea situatia certificatelor, pentru ca atunci

când au fost introduse cresterea a fost prevazuta într-un anumit ritm, iar dupa vreo trei ani de zile au crescut brusc,

ceea ce nu permite nimanui sa faca o estimare a noilor investitii sau o planificare cumsecade", a spus initial

ministrul.

Jurnalistii i-au amintit ca Executivul european a trimis deja un raspuns, potrivit caruia era previzibila cresterea

pretului certificatelor, atâta vreme cât Parlamentul European a decis retragerea graduala a numarului de certificate

din piata.

Anton a raspuns ca partea româna a trimis noi solicitari, inclusiv pentru consultanta cu privire la reducerea

impactului.

"Hai sa începem sa discutam despre ce-am scris în scrisoarea mea, ce a scris celalalt în scrisoarea lui... Nu, eu nu

vreau sa discutam în termenii astia. Noi am facut o solicitare la Comisia Europeana si solicitarea asta a fost facuta

dupa raspunsul formal ca, ma rog, certificatele au fost controlate si Parlamentul a hotarât... ceea ce este un raspuns

formal. Noi am facut o solicitare si facem în continuare o solicitare si catre noua Comisie în care sa clarificam si sa

vedem cum am putea sa reducem acest lucru. Şi avem nevoie de o consultanta si din partea Comisiei, adica noi

putem face o ordonanta, ceva, care sa modifice ceva legat de certificate, dar este foarte greu, pentru ca directiva

asta europeana este aprobata de Parlamentul European, deci am nevoie de o consultanta europeana. Acesta este

sensul afirmatiei mele", a explicat ministrul Energiei.

Pretul certificatelor de emisii de dioxid de carbon a crescut anul trecut de la 7 la 25 de euro pe certificat, cu impact

semnificativ asupra industriei si, în special, asupra producatorilor de energie pe carbune.

Spre exemplu, Completul Energetic Oltenia a platit 1,4 miliarde de lei pentru certificatele aferente anului trecut.

Restul industriei este si ea afectata, întrucât aceste costuri se regasesc în pretul energiei.

Anterior, în aceeasi conferinta, Florin Ciocanelea, consilierul pe probleme energetice al premierului Viorica

Dancila, a aratat ca Guvernul discuta o schema de compensare a costurilor cu achizitia de certificate de emisii.

"A fost aprobat un memorandum prin care se constituie o comisie interministeriala privind stabilirea schemei de

compensare pentru certificatele de emisii de dioxid de carbon, care va veni în sprijinul industriei si al marilor

consumatori de energie, asa cum le-am promis în urma cu o saptamâna la întâlnirea pe care am avut-o", a spus

Ciocanelea.

El a explicat ca în UE exista 15 state care aplica 15 sisteme diferite de compensare, în prezent fiind în analiza

varianta optima pentru România.

Ciocanelea a adaugat ca schema se va aplica tuturor companiilor care trebuie sa achizitioneze aceste certificate.
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